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Menys endeutats
» Un informe d’Hisenda diu que els ajuntaments de la comarca han reduït el deute viu en un 11,2%
» Lliçà d’Amunt i Montornès són els que millor evolucionen i Granollers i Mollet els que ho fan pitjor

Sembla que els ajuntaments de la
comarca comencen a veure els ini-
cis de la recuperació. El Ministe-
ri d’Hisenda ha publicat les dades
del deute viu dels ajuntaments de
tota Espanya, que reflecteixen
que el deute dels consistoris del
Vallès Oriental s’ha reduït un
11,2% entre els anys 2011 i 2014. 

Santa Maria de Martorelles i
Vilalba Sasserra són els munici-
pis que presenten una millor si-
tuació econòmica, ja que no re-
gistren cap tipus de deute. Però
aquests dos casos són les excep-
cions que confirmen la regla, per-
què tots els altres ajuntaments te-
nen deute viu pendent.

Entre els consistoris que pre-

senten una millor evolució destaca
el de Lliçà d’Amunt, que en qua-
tre anys ha aconseguit reduir el
deute a més de la meitat, passant
dels 18,6 milions de 2011 als 7,5
de 2014. Des de l’Ajuntament de
Lliçà d’Amunt asseguren que “els

diners cobrats de l’empresa Man-
go en compensació per l’aprofi-
tament mitjà i l’amortització de
dos milions d’euros anuals, grà-
cies a l’estalvi en la recollida d’es-
combraries” han fet possible

aquestes dades positives. Mon-
tornès també és un dels munici-
pis que destaca per la seva bona
evolució, ja que passa dels 11,7 mi-
lions de deute el 2011 als 5,8 del
2014. Segons fonts municipals,
això ha estat possible gràcies a les
amortitzacions anuals ordinà-
ries, al fet que la Generalitat els ha
tornat els diners del crèdit que van
demanar per construir l’institut
Marta Mata i a dues amortitza-
cions extraordinàries fetes els
anys 2013 i 2014. A més, recorden
que han passat d’una ràtio d’en-
deutament del 75% del 2011 (le-
galment es permet fins al 110%)
al 31% el 2014.

LES DADES NEGATIVES
Segons l’informe d’Hisenda, les
Franqueses, Granollers i Mollet se
situen a la banda dels que no com-
pleixen els deures i incrementen

el seu deute viu. En el cas de les
Franqueses, que passa d’un deu-
te de 9 milions el 2011 a 12,8 mi-
lions el 2014, atribueixen aquest
increment a haver hagut de de-
manar un crèdit ICO “per poder
pagar els proveïdors”.

Les dades d’Hisenda assegu-
ra que Granollers devia 35,9 mi-
lions el 2011 i que el 31 de des-
embre del 2014 el deute havia pu-
jat als 38,3 milions, però sembla
que aquestes dades no contem-

plen el deute consolidat, que en el
cas de la capital vallesana s’hau-
ria reduït en un 23,4%.

En el cas de Mollet, que pas-
sa dels 33,7 milions el 2011 als
44,7 milions el 2014, fonts mu-
nicipals reconeixen que el motiu
principal pel qual ha augmentat
el deute és perquè el Consistori
“ha prioritzat el manteniment
dels serveis socials, a més d’haver
de suportar el deute que la Ge-
neralitat manté” amb ells. 

Des de l’Ajuntament de Mollet
també es remeten a les seves da-
des del 15 de juny del 2015, que re-
flecteixen que actualment “el
Consistori ha reduït la ràtio d’en-
deutament del 73% de finals del
2014, fins al 60%” i asseguren que
esperen que “el 31 de desembre
d’enguany l’amortització de dife-
rents crèdits ens permeti reduir
encara més l’endeutament”.  

Pamela Martínez
VALLÈS ORIENTAL

Santa Maria de 

Martorelles i Vilalba

Sasserra no tenen

deute viu

Mollet diu que el

deute ha augmentat

per haver prioritzat

els serveis socials

A l’esquerra, alguns dels ajuntaments que millor evolucionen (Montornès i Vilalba) i, a la dreta, els que incrementen el deute (Les Franqueses i Granollers). Fotos: Arxiu i Google Maps
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Fa 4 anys, quan l’alcalde Monràs
es va intentar apujar el sou més
d’un 30%, i hi va haver un gran re-
bombori. Al final “només” va ser
d’un 10%, igualment vergonyós.
Això dels sous dels nostres repre-
sentants polítics em sembla in-
dignant. L’invent del sou a l’opo-
sició amb els vots a favor de PSC,
C’s, CDC i PP i l’abstenció d’ERC
deixa a tothom retratat i amb l’o-
bligació de donar explicacions.

El que sí que em sembla un ro-
batori a les butxaques dels con-
tribuents són les assignacions a
fons perdut per als grups munici-
pals. Comencem a sumar: 3.152
euros mensuals per a cada grup
(3.152 x 12 x 6= 226.944 euros) i
363 euros per regidor cada mes
(363 x 25 x 12= 108.900 euros),
per tant un total de 335.844 euros
anuals. La xifra és espatarrant, i no
tenen l’obligació de donar expli-
cacions d’on van aquests diners. Si
pregunteu a les entitats del poble
el que costa esgarrapar una sub-
venció a l’Ajuntament, presen-
tant un projecte amb justificació
econòmica, es deuen quedar sen-
se paraules al veure com a uns els
hi plouen molts diners de les ar-
ques municipals sense haver de
donar cap compte. I es queden
sense paraules perquè el que es
queixa es queda sense res. Fem un
exercici de comparació, amb
335.844 euros anuals podríem
pagar: uns 50.000 menús de
menjador escolar o social, el llo-
guer a 70 famílies, la llum i l’aigua
a 400 llars...

Per sort ara hi haurà comis-
sions que vetllaran per la trans-
parència, els drets i la participació
ciutadana, així podrem saber i
decidir en què es gasten els diners
dels impostos. 

4La repartidora
per Adrià Viñas Giralt

#Relliscada#PortoXiulet #AlbiolCandidat

4La rebaixa de sous a Parets
per Jordi Seguer, portaveu d’Ara Parets ERC

Aquests dies molts paretans i pa-
retanes m’han preguntat per la
rebaixa de sou de fins al 14% que
l’alcalde del nostre poble s’ha
aprovat en el ple. Com a porta-
veu d’Ara Parets ERC vull re-
marcar que si l'alcalde Mingote
s'ha hagut de rebaixar el sou és
perquè la llei LRSAL l'obliga a co-
brar un màxim de 50.000 euros
bruts/any, ja que el nostre poble
no supera els 20.000 habitants.
En termes generals, però, el cost
del govern socialista és superior
al de 2011-15 (incloent-hi dos re-
gidors del PP). Tota la rebaixa
dels càrrecs a dedicació exclusi-
va ha estat compensada d'una al-
tra manera: passem de quatre re-
gidors a dedicació completa i/o
parcial, a tenir vuit càrrecs amb
dedicació. En total: 250.575 eu-
ros bruts/any.

Aquesta és la segona rebaixa
de sou que s'aprova l'alcalde
Mingote. Recordem que el de-
sembre de 2011 va reduir-se el
sou un 10%, però mai es va po-
sar en pràctica aquella dismi-
nució de sou. Aquest fet, desta-
pat la passada campanya elec-
toral, continua sense esclarir-se.

Des d'Ara Parets ERC, i com a
mesura de transparència, hem
demanat el certificat d'ingressos
de l'alcalde en el període 2011-15
i la relació de dietes que ha cobrat
del Consorci del Riu Besòs al
llarg dels quatre anys. Tot sem-
bla indicar que la teòrica rebai-
xa de sou –aprovada el 2011–va
suposar un increment salarial
per a l'alcalde, que va continuar
cobrant els 57.800 euros
bruts/any, més totes les dietes
del Consorci. Durant el ple d'a-
provació dels sous i del règim de
dedicacions, Ara Parets ERC va
abstenir-se alhora que va mani-
festar el seu desacord amb la par-
tida de dietes d'alcaldia perquè
considerem que el sou de l’al-
calde ja hauria d’incloure tots els
conceptes, i vam proposar la
“reducció, almenys, del 50% del
capítol de dietes d’alcaldia. 

Un altre dia parlarem d'allò
que no diu el PSC de Parets: l'in-
crement de l'aportació variable
als regidors que s'endurà cada
partit. A partir d’ara i amb el nou
model els socialistes passen de
800 euros mensuals a cobrar-ne
1.840. On és aquesta rebaixa? 

@encampanya: ¿Si silbas el himno es-
pañol, pero literalmente, con sus notas
ahí bien puestas, también es delito?
#pensar.

@montserrat_tura: Amb Garcia Albiol el
PP fa un pas més cap a l'abisme. No només
serà més difícil la conversa serena del futur
de Catalunya, també ho serà sobre pobresa.

@valex_cat: Amb quants milers d'euros
multarà la Comissió Antiviolència el Jaén
per fer una roda de premsa amb un fut-
bolista portant Franco a la samarreta?

Estiu, temps d’oci i canvis, però
també de tradicions i retroba-
ments. Tot això és una mica l’es-
sència, també, de les festes es-
tiuenques per excel·lència: les
festes majors, i de manera es-
pecial la nostra, la de Mollet. Oci
i retrobaments assegurats; tra-
dicions i canvis dins la celebra-
ció i el programa que presentem.
I tot a punt per gaudir-ne i con-
tinuar vivint la nostra Festa
Major com una gran ocasió per
a la festa familiar, la participa-
ció ciutadana, la gran aportació
de les colles i les entitats, i l’e-
xercici d’un molletanisme iden-
titari i solidari. 

El programa, gràcies al di-
namisme i el protagonisme re-
coneguts de les colles de Morats
i Torrats, les decisives aporta-
cions de la vintena d’entitats que
s’hi involucren i el treball de l’A-
juntament, segueix consolidant
les fórmules que des de fa anys
funcionen i constitueixen la tra-
dició, com l’envelat, el castell de
focs, els escenaris musicals, el
ball de rams, les festes infantils,
i les activitats solidàries amb el
recapte de sang i el banc d’ali-
ments. I alhora, consolida fór-
mules com els concerts al Mu-
seu Abelló o el pregó d’un per-
sonatge proper, molt nostre,
com és el cas enguany del can-
tant Beni Cochambre, i assaja
novetats en circ i màgia o el ver-
mut popular, que farà la Xur-

reria com a comerç emblemàtic.
Crec que les característiques
que més identifiquen la nostra
festa segueixen sent més vives i
actuals que mai: la participació,
en el doble sentit, organitzant-
la i vivint-la; la festa per a tot-
hom, que ofereix activitats sol-
vents i interessants per a totes
les edats i sobretot per al públic
familiar; i el civisme i la solida-
ritat, perquè és una festa que
més enllà d’assegurar el gaudi i
la gresca desinhibida, també
busca un sentit i un valor a tot
el que proposa. 

Vull agrair la bona feina de
totes les persones i col·lectius
que hi intervenen i fan possible
que el programa sigui immillo-
rable, però que també asseguren
que funcioni l’organització, la co-
ordinació, la infraestructura, la
neteja i la seguretat i la convi-
vència. 

Naturalment, també vull
donar les gràcies més efusives a
les més de vint entitats que
contribueixen a fer d’aquesta
festa una gran Festa Major, i de
manera molt especial, com sem-
pre, a les nostres colles de Mo-
rats i Torrats.

Benvolgudes molletanes,
benvolguts molletans, visquem
una nova Festa Major amb les
millors senyes de la nostra iden-
titat: la participació, la solidari-
tat, el civisme, el gaudi i l’alegria.
Molt bona Festa Major!

per Josep Monràs, alcalde de Mollet 

4Visca la Festa Major!
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Granollers ja té data per a l’en-
trada en funcionament dels nous
dos jutjats de reforç. Serà el prò-
xim 7 de setembre. Així ho ha con-
firmat el president del Tribunal
Superior de Justícia de Catalun-
ya, Miguel Ángel Gimeno.

La creació d’aquests dos jut-
jats era una demanda molt sol·li-
citada des de feia temps per tot
el col·lectiu de juristes de la ciu-
tat i l’alcalde, Josep Mayoral,
fins al punt que fa unes setmanes
el col·legi d’advocats va fer un crit
d’alerta explicant la “situació in-
sostenible” que vivia la justícia de
Granollers.

La posada en marxa d’aquests
dos jutjats suposarà que la ciutat
tingui dos jutges més, dos nous
secretaris i 14 funcionaris.  Tot
aquest personal ocuparà l’àmplia

sala de la planta sisena dels jut-
jats, que encara té una altra per
rehabilitar.

Gimeno s’ha mostrat satisfet
“per haver aconseguit donar res-
posta a una demanda que ha de
servir per oferir un millor servei
judicial als ciutadans de Grano-
llers”. Per la seva banda, Maria
Josep Feliu, secretària de Rela-
cions amb l’Administració de

Justícia del Departament de Jus-
tícia, ha explicat que “els nous dos
jutjats de reforç permetran poder
atendre la càrrega de treball dels
jutjats de primera instància”.

El degà del Col·legi d’advo-
cats, Josep Medina, ha assegurat
molt content que aquest pro-
blema “s’ha solucionat gràcies al
treball conjunt per part de mol-
tes persones”.

Els nous jutjats estaran en marxa a partir del 7 de setembre. Foto: Arxiu

Els nous jutjats entraran en
funcionament el  7 de setembre
» La posada en marxa d’aquests dos òrgans farà que la ciutat 

tingui dos jutges, dos secretaris i 14 funcionaris més

La Crida-CUP vol que la plaça
Manel Montanyà canviï de nom
POLÍTICA4La Crida per Gra-
nollers-CUP ha començat una
campanya contra els noms fran-
quistes al nomenclàtor de la
ciutat i, per això, demana a l’A-
juntament que canviï el nom de
la plaça Manel Montanyà, que
ret homenatge a un alferes de
l’exèrcit nacional que va morir
a la batalla de l’Ebre.

Segons la CUP, “és un con-
trasentit retre homenatge a un
mort del bàndol franquista i al-
hora defensar la cultura de la pau
i treballar contra el feixisme”.

Aquesta no és la primera
vegada que es demana que es
canviï el nom d’aquesta plaça, ja
que fins ara cada 14 d’abril ICV-

EUiA ha presentat a l’Ajunta-
ment una moció en aquest sen-
tit, però sempre ha estat rebut-
jada pel Consistori.

Els ecosocialistes defensen
que es passi a dir plaça del 14
d’abril o plaça de la República i,
fins i tot, els Joves d’Esquerra
Verda van dur a terme una ac-
ció directa a l’espai, tot tapant
l’actual placa de la plaça per una
amb el nom de plaça de la Re-
pública.

Per a la Crida-CUP, el cas de
la plaça Manel Montanyà és el
més flagrant, ja que diuen que
a Montanyà se l’homenatja no-
més per haver mort en batalla i
per la seva família.

COMERÇ4L’Associació Gran
Centre compleix 20 anys i ho
vol celebrar amb un programa
d’activitats dirigides tant als
clients com als 196 associats
que formen part de l’entitat.

Gran Centre Granollers va
néixer l’any 1995, amb la ferma
convicció que “la unió fa la for-
ça” i per crear una sinergia
d’interacció entre ciutadania,
botiguers i entitats de la ciutat.
Una relació que s’ha mantingut
durant els darrers 20 anys.

Des de Gran Centre assegu-
ren que en tots els seus anys d’e-
xistència s’han comès alguns
errors, però sobretot s’han fet
encerts, “com per exemple im-
pulsar l’illa de vianants, inau-
gurada l’any 2010 i totalment
consolidada o la dinamització
del centre, gràcies a les cam-
panyes que es duen a terme
anualment a la ciutat”.

Però tot i això, afirmen des
de Gran Centre, l’associació
encara té reptes com “treballar

per l’equilibri i la relació amb els
nous models comercials que
coexisteixen”.

Pel que fa al futur, Gran
Centre vol apostar per la for-
mació continuada de tots els co-
merciants que pertanyen a l’en-
titat i, sobretot, fer un salt qua-
litatiu en la implantació de les
noves tecnologies, tant als co-
merços com a la mateixa asso-
ciació per així arribar a acon-
seguir ser més competitius en
tots els àmbits.

Societat | Aitor Marco guanya el bitllet d’Interrail de Can Pedrals
El granollerí Aitor Marco, usuari de la Biblioteca Can Pedrals, ha guanyat un bitllet doble de tren Interrail

de la campanya ‘No perdis el tren’. Aquesta iniciativa, que enguany arriba a la 7a edició, la promouen les 
biblioteques que participen en el projecte Turisme Informació. Per participar només calia agafar una guia o

revista de viatges en préstec i omplir una de les 100 butlletes que oferia cada biblioteca adherida al projecte.

Redacció
GRANOLLERS

Gran Centre compleix 20 anys 

Gran Centre celebra els seus 20 anys amb clients i associats. Foto: Arxiu
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El ‘Club de feina’ de la Creu Roja
atén prop de 200 persones

SOCIETAT4Durant els sis pri-
mers mesos d’enguany, 178 per-
sones s’han incorporat al pro-
jecte de Club de feina de l’As-
semblea Comarcal de la Creu
Roja de Granollers i s’han rea-
litzat un total de 944 atencions
individualitzades. Pel que fa al
projecte d’itineraris d’inserció
sociolaboral, fins al moment hi
participen una seixantena de
joves d’edats compreses entre
els 18 i 30 anys.

Algunes de les activitats més
destacades d’aquest any han
estat un curs de Cambrer de
sala, un curs d’Atenció al Client
(amb un mòdul en anglès) i di-
ferents tallers per a millorar les
competències i habilitats per-
sonals i socials dels partici-
pants.

Pel que fa al nombre d’in-
sercions es tenen comptabilit-

zades aproximadament prop
d’una vintena de contractes,
encara que la qualitat d’aquests
sigui baixa, amb durades con-
tractuals de dies o pocs mesos o
amb jornades a temps parcial.

El Club de feinadóna suport
i orientació a les persones que
fan recerca de feina, elabora
els currículums dels usuaris,
recull ofertes laborals. A més,
també fa orientació persona-
litzada, seguiment dels partici-
pants i detecció o recollida de
necessitats per poder fer deri-
vació o detectar possibles nous
espais d’intervenció.

A partir de mitjans del mes
de setembre, el Club de feina se-
guirà obert tots els dilluns de 10
a 12 del matí i es reprendran di-
ferents activitats formatives i
d’orientació individualitzada i
per grups.

L’Ajuntament ha rebutjat l’ad-
hesió de la ciutat a l’Associació
de Municipis per la Indepen-
dència (AMI). La mesura havia
estat proposada de manera con-
junta pels grups municipals de
CiU, ERC-AG-AM i la Crida-
CUP. La moció, que demanava
l’adhesió a l’AMI, l’aprovació
dels estatuts que la regulen i que
l’alcalde, Josep Mayoral, fos el
representant del municipi da-

vant l’Associació, ha estat de-
negada pels 16 vots en contra del
PSC, C’s i PP.

El portaveu del PSC, Jordi
Terrades, ha remarcat que “tot
i que respectem la moció no la
compartim i, per això, votem en
contra” i ha afegit que el PSC
està a favor de canviar la Cons-
titució, perquè “ens declarem ca-
talanistes i federalistes”.

Els portaveus de Ciutadans i
PP no han volgut explicar el seu
vot en contra d’aquesta moció.

Tant CiU, com ERC i la Cri-
da han lamentat que no s’hagi
acceptat una proposta que ha es-

tat aprovada “per membres del
PSC a municipis com Terrassa i
Castelldefels”.

El portaveu de CiU, Àlex
Sastre, ha desitjat que “algun
dia els socialistes reconsiderin
la seva posició al respecte”.
Núria Maynou, d’ERC, li ha
recordat a l’equip de govern
que “treballar per la indepen-
dència des del municipalisme és
la millor manera de treballar
per Catalunya” i Eduard Nava-
rro, de la Crida-CUP, ha la-
mentat que “la capital del Vallès
Oriental no hagi volgut adherir-
se a aquesta entitat”.

PSC, C’s i PP, en contra de l’adhesió de Granollers a l’Associació de Municipis per la Independència. Foto: Arxiu

El Ple de l’Ajuntament rebutja
l’adhesió de Granollers a l’AMI

Redacció
GRANOLLERS

Joves del curs d’Atenció al client. Foto: Creu Roja Granollers
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La Sociedad General de Autores y
Editores (SGAE) paralitzarà, fins al
setembre, totes les inspeccions i de-
núncies que s’estan fent als co-
merços de la ciutat. Així ho van
acordar, dimecres passat, el direc-
tor de l’SGAE a Catalunya i Bale-
ars, Ramon Muntaner i l’alcalde
Mollet, Josep Monràs. De la ma-
teixa manera, l’Ajuntament no po-
sarà, de moment, la denúncia
anunciada contra aquesta entitat.

El pròxim mes de setembre,
Muntaner i Monràs es tornaran a
reunir per tal d’intentar trobar una
possibilitat d’acord que no perju-
diqui el teixit associatiu i comercial
de la ciutat, sectors que pateixen de
forma severa la crisi econòmica ac-
tual. Aquest principi d’acord es
produeix després que, dimarts pas-
sat, l’Ajuntament anunciés que

presentaria davant la Comissió
Nacional de la Competència una de-
núncia contra l’SGAE per “abús de
la seva posició dominant amb l’ú-
nic objectiu d’aconseguir ingressos
extraordinaris”.

Durant els darrers mesos, di-
ferents comerços i entitats de la ciu-
tat han informat l’Ajuntament
que, en l’últim any, l’SGAE ha re-
alitzat diferents inspeccions en
les quals els instava a subscriure un
contracte-autorització, segons el

qual havien d’abonar unes tarifes
indeterminades i sense concretar,
en concepte de drets d’autor.

Algunes de les entitats que han
hagut d’afrontar pagaments per
aquest concepte han estat les colles
de Morats i Torrats, que han abo-
nat prop de 1.000 euros per dife-
rents actes realitzats entre el 2013
i el 2014. Alguns comerços i esta-
bliments de la ciutat també s’han
vist afectats per aquestes recla-
macions de l’SGAE.

L’SGAE paralitza les inspeccions i denúncies fins al setembre. Foto: Arxiu

L’SGAE paralitza totes les
inspeccions i denúncies a Mollet
» Dimarts passat l’alcalde Monràs havia anunciat que el consistori
denunciaria l’SGAE per “abús de posició dominant en el mercat”

Canviem publica la declaració
de béns dels seus regidors

POLÍTICA4El grup municipal
Canviem Mollet ha fet pública la
declaració de béns i activitats
dels set regidors que formen el
grup municipal en un nou apar-
tat al web de la formació.

Des de Canviem Mollet as-
seguren que amb la publicació
d’aquestes dades volen “de-
mostrar que es pot ser 100%
transparent i passar de les pa-
raules als fets, mostrant i fent
pública aquesta informació als
ciutadans i evidenciant que no
hi ha res a amargar per part dels
càrrecs públics del grup”.

Des de Canviem Mollet con-
sideren que el web on han pu-

blicat aquestes dades “és el punt
d’inici” d’una eina que portarà
a la formació a oferir cada ve-
gada més informació i dades
“per anar a l’avantguarda dins
del nostre consistori en la im-
plementació de les mesures de
transparència i control intern
dels partits que el formen”.

A més, Canviem Mollet ins-
ta a la resta de partits polítics que
formen l’Ajuntament que “se-
gueixin l’exemple i compleixin
amb un dels punts acordats a l’a-
cord signat entre tots els grups”,
que és que “la transparència si-
gui un dels eixos vertebradors
d’aquesta legislatura”.

EDUCACIÓ4Durant aquest curs
escolar, 497 alumnes de nou
centres educatius de la ciutat
han pres part en el programa
educatiu ambiental Viu el Besòs
que impulsa el Consorci per a la
Defensa de la Conca del Riu Be-
sòs i que té com a objectiu apro-
par el medi fluvial i els rius de
l’entorn més proper al col·lectiu
educatiu. En comparació amb el
curs passat, enguany a Mollet
han participat gairebé 300
alumnes més.

Així, pel que fa les activitats,
Vida d’un Riu ha estat escollida
pel CE Mollet, l’Escola Sant
Gervasi i l’Escola Sant Jordi.
L’activitat Coneguem la Depu-
radora ha estat escollida per
l’IES Mollet del Vallès i per
l’INS Gallecs. L’Escola Can Be-
sora ha escollit El riu a l’escola,
el Col·legi Lestonnac El joc de
l’aiguòmetre, el Centre de For-
mació d’Adults Mollet  Com te-
nir cura dels rius i el CEIP Sant
Jordi Bèsties i bestioles de riu.

Pel que fa als 23 municipis
de la conca del Besòs que han
participat en el programa, han
aportat un total de 5.209 alum-
nes de 80 escoles i centres for-
matius. Una xifra que supera en
més de 300 alumnes la partici-
pació del curs passat, quan se’n
van comptabilitzar 4.905.

Viu el Besòs va néixer el curs
1995/1996. Des d’aleshores, han
passat per aquest projecte uns
92.000 alumnes de diferents
municipis de la conca del Besòs. 

Política | Nuet presenta la candidatura Catalunya Sí que es pot
El coordinador general d’EUiA, Joan Josep Nuet, va presentar dimecres passat a Mollet la candidatura 

Catalunya Sí que es pot, formada per EUiA, ICV, Podem i Equo i encapçalada per Lluís Rabell. Nuet va explicar 
que la candidatura és “l’única garantia de canvi real” davant una altra llista, la de Junts pel Sí, que “manté 
Mas camuflat” i que no deixa de ser “vella política disfressada i envoltada de gent amb bones intencions”.

Redacció
MOLLET

Prop de 500 nens  ‘viuen el Besòs’

Una de les activitats de Viu el Besòs. Foto: Consorci Riu Besòs

Detall del web on s’han publicat les declaracions dels regidors. Foto: CM
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Mollet compareixerà al judici
per l’assassinat de Fortuny

JUSTÍCIA4La Junta de Porta-
veus de l’Ajuntament ha decidit
que el Consistori compareixerà  en
el judici per l’assassinat de l’alcalde
Josep Fortuny per part de la dic-
tadura franquista.

Així doncs, en les pròximes
setmanes l’Ajuntament cursarà les
instruccions oportunes als serveis
jurídics perquè s’iniciïn els tràmits
per afegir-se com a part deman-
dant en la querella presentada en
un jutjat de Buenos Aires contra
l’Estat espanyol per l’afusella-
ment de l’alcalde de Mollet,  Jo-
sep Fortuny i Torrents.

El gener de 1939, Fortuny es
va exiliar a França i va ser reclòs
al camp de concentració de la plat-
ja d'Argelers, juntament amb al-
tres companys de consistori, en-
tre els quals hi havia Feliu Tura.

El 9 de febrer va passar la fronte-
ra per Hendaia i va entrar a l’Es-
panya de Franco per Irun. Va ser
detingut i confinat en dos camps
de concentració, el mes de maig el
van traslladar a la presó Model de
Barcelona, on va ser sotmès a ju-
dici sumaríssim i condemnat a
mort. Va ser executat el 16 de ju-
liol de 1939 al Camp de la Bóta,
juntament amb dos exalcaldes
de Parets, i enterrat a la fossa co-
muna del cementiri de Montjuïc.

Fa dues setmanes, el seu fill,
Pere Fortuny, va declarar als jut-
jats de la ciutat per l’assassinat del
seu pare. Després de prestar de-
claració, Pere Fortuny va remar-
car que “és una vergonya que un
país estranger hagi de rehabili-
tar la memòria dels assassinats
pel franquisme”.

El darrer Ple d’abans de les va-
cances d’agost tampoc ha estat
exempt de polèmica. Durant
aquest mandat els grups munici-
pals de l’oposició tindran una
dedicació exclusiva retribuïda.
Així doncs, Núria Muñoz (Can-
viem), Oriol López (Ara Mollet),
Antonio Cisneros (C's), Joan Daví
(CDC) i Susana Calvo (PP) rebran
42.750 euros brutS a l’any per fer
de regidors a temps complert del
seu grup municipal i Marina Es-
cribano (Canviem), Marta Vilaret
(Ara Mollet), Francisco Muñoz
(C's) i Jordi Talarn (CDC), rebran
17.100 euros bruts a l’any per fer
de portaveus.

Aquesta mesura, que va ser
aprovada amb el vot a favor de
PSC, C’s, CDC i PP, no ha agra-
dat massa a ERC i Canviem Mo-
llet, que es van abstenir i votar en
contra, respectivament.

Des d’ERC van proposar una
rebaixa de les retribucions d’a-
quest mandat del 25% i en can-
vi s’ha aprovat que ells també re-
bin un sou per les seves funcions.
Unes retribucions a les quals no
han renunciat, però que assegu-

ren que “sembla un intent de
comprar a l’oposició”, un fet que
remarquen que no aconseguiran
perquè “seguiran sent contun-
dents quan calgui”. Pel que fa a
l’acceptació d’aquestes retribu-
cions, els republicans asseguren
que encara no saben què faran
amb els diners, però recorden
que durant els darrers anys han
estat donant part de les aporta-
cions del seu grup municipal a
entitats de la ciutat.

Tot i això, des d’ERC també
reconeixen que s’estan produint
canvis positius, com la rebaixa
d’un 5% del sou de l’alcalde i de

les aportacions als grups muni-
cipals.

La portaveu de Canviem Mo-
llet, Marina Escribano, assegura
que “tot i que celebrem la consi-
deració que mostra ara l’Ajunta-
ment amb la feina de l’oposició,
no compartim el model triat i
coincidim amb ERC, que sembla
una mesura sospitosa” i afegeix
que ells preferien dotar a l’opo-
sició de “més recursos tècnics i
humans, aprofitant el personal
funcionari”. Escribano també
remarca que pensen destinar els
diners a diferents persones i a
“projectes socials i de ciutat”. 

ERC i Canviem Mollet critiquen els nous sous de l’oposició. Foto: Arxiu

Primeres crítiques als sous 
de l’oposició aprovats al Ple

Redacció
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Pere Fortuny, fill de Josep Fortuny, abans de declarar als jutjats. Foto: SQA
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Benito Inglada, d’Hotel
Cochambre, serà el pregoner

PREGÓ4Els organitzadors de la
Festa Major han volgut conti-
nuar amb la tradició dels pre-
goners vinculats d’una manera
o altra a la ciutat. Enguany l’en-
carregat de fer el discurs que
dóna el tret de sortida a la fes-
ta serà Benito Inglada, cantant
del grup Hotel Cochambre. 

Els deu anys que porta tre-
pitjant els escenaris de la Festa
Major li han donat el dret de ser
el pregoner. Així doncs, el 15
d’agost a les vuit del vespre, la
plaça Prat de la Riba s’omplirà de
gent per escoltar com Inglada els
anima a participar de la celebra-
ció i dóna per inaugurada la tra-
dicional Festa Major d’Estiu.

El grup Hotel Cochambre in-

terpretarà les seves cançons
amb el seu particular estil, di-
lluns 17 d’agost a dos quarts d’u-
na de la matinada.

Benito Inglada, a més del
cantant d’Hotel Cochambre,
també ha fet treballs d’actor
sobretot en el camp de la pu-
blicitat, un món al qual confes-
sa que va arribar per atzar, però
remarca que va començar “a
sortir a un nombre molt gran
anuncis i quan passa això, arri-
ba un  moment que les marques
no et volen perquè les cares
han de ser fresques”. Des de fa
deu anys, volta amb Hotel Co-
chambre per Catalunya i tenen
el reconeixement del públic i de
la professió.

Mollet ja escalfa motors per a la seva
Festa Major d’estiu, que se celebrarà
entre l’11 i el 18 d’agost a diferents
espais de la ciutat. Un any més s’ha
apostat per la continuïtat en els ac-
tes d’anteriors edicions i per la
contenció pressupostària. S’hi des-
tinaran un total de 180.000 euros.  

Així doncs, la Festa Major
comptarà amb un centenar d’acti-
vitats i la col·laboració d’una tren-

tena d’entitats i comerços. Com a
novetat d’enguany, hi haurà mags
voltant pel centre de la ciutat i ofe-
rint els seus espectacles als ciuta-
dans. 

La regidora de cultura, Mercè
Pérez, remarca que “totes les pro-
postes que han arribat a la regi-
doria de cultura han estat incloses
al programa” i afegeix que s’ha tre-
ballat “per ampliar l’oferta dirigi-
da al públic més familiar i infantil”.
En aquest sentit, ha recordat al-
guns actes com ara el Reggae per
xics al Parc de Can Mulà, la jornada
de jocs de taula al Mercat Vell o la

Festa infantil amb escuma al Parc
de les Pruneres.  

Del centenar d’actes, Mercè
Pérez destaca “el ball de rams, que
l’hem traslladat al Mercat Vell ate-
nent una petició històrica de la
gent gran” i el “vermut popular, una
petició del Franfurt Xurreria que de-
mostra la implicació del comerç de
la ciutat en la Festa Major”.  Pel que
fa a les arts escèniques, la propos-
ta teatral anirà a càrrec de la com-
panyia The Chanclettes. La festa
d’enguany seguirà sent molt soli-
dària, ja que tot el que es recapti es
destinarà al Banc d’Aliments. 

La Festa Major d’enguany aposta per la continuïtat en les activitats i la contenció pressupostària. Foto: Ajuntament

La Festa Major aposta per 
la continuïtat i l’austeritat 
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Benito Inglada amb el grup Hotel Cochambre. Foto: Arxiu
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Gegants, castells i cercaviles
també seran els protagonistes
CULTURA4La cultura popular
sempre ha estat molt present a
les festes de totes les viles de
Catalunya i Mollet no n’és una
excepció. Com era d’esperar, els
actes més tradicionals enguany
també ocuparan un espai cab-
dal dins el programa d’activitats
de la Festa Major d’estiu. Així
doncs, tant els gegants, els cas-
tells i les cercaviles per diferents
carrers de la ciutat seguiran
presents a la festa.

Com és tradició, a dos
quarts de vuit del dia 15 d’agost,
just abans del pregó, es farà la
cercavila d’inici de Festa Major
amb la colla Gegantera, els To-
rrats i els Morats, els Castellers,
els Diables, el Moll Fer i Santa

Teca. A les vuit del vespre se ce-
lebrarà la cerimònia d’inici de
la festa amb el Ball de Gegants
i els Castellers, que mostraran
les seves construccions més
espectaculars, i a les onze de la
nit el Moll Fer farà la seva ha-
bitual ballada.  

Durant la resta de dies de
Festa Major, se succeiran dife-
rents cercaviles i balls de ge-
gants, però tampoc faltaran els
Diables de Mollet amb els seus
correfocs.

La tradicional Diada Caste-
llera es farà el diumenge 16 d’a-
gost a les sis de la tarda, amb la
participació dels Moxiganguers
d’Igualada i els Castellers de
Mollet.

Una vegada més, la rivalitat en-
tre els Morats i els Torrats serà
un dels atractius de la Festa
Major del municipi i, com cada
any, els dos grups competiran en
diferents proves com la capta de
sang, l’estirada del camió o la
cursa en roba interior, per alçar-
se amb el prestigiós premi de ser

els guanyadors de la Festa Ma-
jor 2015. A més engany, la colla
dels Morats arriba amb més
força que mai per treure el tro
als Torrats, que ja van ser els
guanyadors en les darreres dues
edicions.

L’enfrontament de les dues
colles va néixer fa 21 anys, quan
un grup de gent es va cansar que
la Festa Major fos rutinària i
poc viscuda pels veïns. Agafant
com a model la Festa dels Blancs
i Blaus de Granollers es va crear

la colla dels Morats (els que els
agrada menjar) i la dels Torrats
(els que els agrada beure) i es va
organitzar una competició entre
els dos grups que perdura fins
avui. Durant l’any, unes cent
persones formen el nucli dur de
cada colla. Una xifra que es mul-
tiplica per cinc o per deu a cada
colla durant els dies festius. For-
mar part dels Morats o dels To-
rrats és de lliure elecció i nor-
malment es tria en funció d’on es
tingui els amics o la família.

Una de les proves disputades entre Torrats i Morats durant la Festa Major de l’any passat. Foto: Ajuntament

Tot a punt per a la competició 
entre Morats i Torrats

Redacció
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Comencen les obres de millora
de l’avinguda Catalunya

URBANISME4Dimarts passat van
començar les obres d’arranjament
del talús de la carretera BV-1604,
en un tram de 270 metres de llar-
gària de l’avinguda Catalunya,
comprès entre el refugi i el final del
carrer Barcelona.

L’objectiu de l’obra és ade-
quar l’espai, que està força malmès
i que, a vegades, ha provocat des-
preniments a la calçada de la ca-
rretera, fissuracions i descalça-
ments al carrer. Les obres perme-
tran fer un mur de gabions sobre
el talús -per evitar els possibles des-
preniments-, el replè i trasdossat
del mur, l’execució de la xarxa de
drenatge, les bases de fonamen-
tació de l’enllumenat públic, la

pavimentació de la calçada i de les
voreres, tant de l’avinguda Cata-
lunya com del carrer Barcelona i la
senyalització. Segons l’Ajunta-
ment, “l’actuació suposarà una
millora del trànsit, amb més se-
guretat tant per als vianants com
per als vehicles”.

Està previst que l’execució de
l’obra es dugui a terme en un ter-
mini de tres mesos. Així doncs, a
finals d’octubre podria estar en-
llestida. El projecte ha estat ela-
borat per l’empresa Cedipsa i té
un cost de 391.468 euros. Del
81,53% de l’import se’n fa càrrec
la Diputació de Barcelona i el
18,47% restant el sufraga l’Ajun-
tament de Parets.

Un total de 23 famílies han rebut
recentment les claus dels horts
socials que l’Ajuntament ha ha-
bilitat a la Masia de Can Jornet.
La majoria dels usuaris són per-
sones jubilades.

Els horts tenen un total de 50
metres quadrats, excepte dos que
tenen 120 metres. Un d’aquests ja
ha estat assignat a l’Associació Do-
nes Africanes. El preu establert és
de 10 euros al mes, tot i que els
primers sis mesos seran gratuïts.

L’espai està delimitat i té un
pou per a l’extracció d’aigües
subterrànies, un dipòsit per a l’a-
cumulació d’aigua, un sistema de
reg per degoteig amb torns per a
cada usuari, casetes individuals
per al tancament d’eines i una
zona de serveis comuns. L’ob-
jectiu del programa d’horts so-
cials és ajudar les persones jubi-
lades i aturades del municipi en
la seva economia domèstica,

amb la creació d’un espai per al
cultiu de verdures i hortalisses
per a consum propi.

Els usuaris dels horts poden
gaudir de forma quinzenal d’un
assessorament in situ dels seus
horts i d’un curs d’horticultura
ecològica. Aquests cursos es ba-
sen, entre altres coses, en l’estalvi
d’aigua i en la no-utilització de
productes químics.

En l’atorgament de llicències
s’ha tingut en compte criteris de
tipus social i econòmic. Un dels
elements destacats va ser el ta-
ller llavorer que es va dur a ter-
me. En aquest taller s’ensenya-
va com a partir de les hortalis-
ses es poden obtenir les llavors,
per així conservar-les i poder
cultivar altra vegada la pròxima
temporada.

23 veïns cultivaran els horts socials de Can Jornet. Foto: Arxiu

L’Ajuntament lliura 23 dels 
30 horts socials de Can Jornet

Societat | Alumnes del Torre de Malla guanyen el premi TAS
Els alumnes de 3r d’ESO E de l’Institut Torre de Malla de Parets han guanyat el primer 
premi TAS, de la Fundació Alícia, per la iniciativa anomenada Blog TAS, un espai en el 

qual el grup de l’institut ensenya pas a pas l’elaboració de noves receptes de cuina fàcils i 
divertides. En total han participat 1.500 alumnes de 34 centres educatius d’arreu de l’Estat.
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Les obres de l’avinguda Catalunya ja han començat. Foto: Google Maps
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Martorelles | Un incendi crema 1.500 metres quadrats
Diumenge a la tarda, a les sis, va declarar-se un foc als terrenys de sobre la
riera de Montornès que va cremar uns 1.500 metres quadrats. Un total de
quatre dotacions d’ADF van desplaçar-se fins al lloc dels fets per actuar 
ràpidament davant el foc iniciat. L’incendi va ser extingit hores després.

Martorelles / Sant Fost

Dimecres a la tarda s’esgotava
qualsevol oportunitat de nego-
ciació i a les 10 de la nit els treba-
lladors de la planta de Valeo al mu-
nicipi iniciaven la vaga indefinida. 

Divendres passat, la direcció de
la multinacional francesa, fabri-
cant de components per a l’auto-
mòbil, comunicava als sindicats el
tancament de la fàbrica de Mar-
torelles i el trasllat de l’activitat a
Saragossa. Una mesura que afec-
tarà 257 treballadors. Des de lla-
vors, s’iniciava una negociació a
contrarellotge que, dimecres, va
acabar sense cap acord i que no ha
pogut evitar que comencés la vaga
indefinida.

El president del comitè d’em-
presa, Manuel Zamora, ha explicat
que han demanat a la multinacio-
nal que mantingui la fàbrica ober-
ta, però “no hi ha hagut oportuni-

tat de negociació” i afegeix que l’em-
presa al·lega “una reordenació in-
dustrial, però per a nosaltres és un
tancament encobert”.

L’empresa, segons el presi-
dent del comitè, els ha proposat,
per escrit, “una reducció de
sous”, el que considera que és
una invitació als treballadors
perquè marxin, cosa que el fa
pensar que “això no és una de-
cisió econòmica, sinó política i

de deslocalització industrial”.
Des de CCOO acusen Valeo de sal-
tar-se les obligacions legals per
tancar la fàbrica en haver-hi plan-
tejat la mesura com un trasllat del
personal amb un període de ne-
gociació de 15 dies.

Diversos alcaldes de la co-
marca ja han mostrat el seu su-
port als treballadors. Alguns
d’ells, fins i tot, van assistir a la
manifestació d’ahir.

Un moment de la concentració d’ahir davant de l’empresa. Foto: CCOO

Vaga indefinida a Valeo per
evitar el trasllat a Saragossa
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L’alcalde demana al Govern 
la millora de la qualitat de l’aire
MEDI AMBIENT4L’alcalde, Óscar
Sierra, juntament amb 12 batlles
més de la comarca van demanar
ahir al conseller de Territori i Sos-
tenibilitat, Santi Vila, la millora de
la qualitat de l’aire a la comarca. 

Els alcaldes van demanar al
conseller que els expliqués quines
accions s’han dut a terme darre-
rament per corregir els problemes
detectats a l’informe de la quali-
tat de l’aire de 2013 a Catalunya,
quan al Vallès Oriental es van de-
tectar alguns paràmetres de con-
taminació atmosfèrica que supe-
raven els límits diaris que esta-
bleix la Unió Europea.

Sierra considera que “s’ha

de lluitar contra la contaminació
atmosfèrica d’origen industrial
que s’ha detectat en els últims
anys a la comarca” i demana que
“els ajuntaments han de ser part
activa de la solució”.

La delegació de batlles valle-
sans vol que es facin els estudis
necessaris per determinar l’origen
dels possibles focus de contami-
nació, que els ajuntaments dis-
posin dels mesuraments que es
fan diàriament a les estacions
de control de l’aire de la comar-
ca i que se’ls faciliti l’inventari i la
informació de les activitats in-
dustrials que puguin esdevenir fo-
cus de contaminats, entre altres.

El Ple de l’Ajuntament de Mont-
cada i Reixac ha desestimat les
al·legacions que va presentar fa
unes setmanes l’Ajuntament de
la Llagosta contra l’acord del ma-
teix Ple per regularitzar la si-
tuació urbanística del sector de
Can Milans, on actualment s’u-

bica la factoria de Valentine.
Segons dues sentències judi-
cials aquests terrenys són zona
verda.

El president de l’Àrea Terri-
torial de Montcada, Jordi Sán-
chez (ERC), remarca que s’opo-
sen a aquesta mesura perquè
“l’Ajuntament hauria de pagar
unes elevades indemnitzacions
a Valentine per compensar l’em-
presa de pintures”. L’edil, però,
ha avançat que l’Ajuntament

està treballant en una proposta
per reordenar el sector limítrof
entre la Llagosta i Montcada
amb la creació d’un corredor
verd al voltant de la riera Seca,
un projecte que es podria portar
al Ple montcadenc a la tardor.

L’alcalde de la Llagosta, Ós-
car Sierra, ja ha avançat que de-
fensarà “davant de qui sigui” el
compliment de la sentència del
TSJC que declara nul·la la mo-
dificació del Pla General.

Montcada desestima les
al·legacions sobre Can Milans

Redacció
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Equipaments | L’església de Sant Josep, en obres
La Parròquia de Sant Josep iniciarà a l’agost tot un seguit d’obres que faran que l’església

estigui tancada durant tot el mes. La part més important de l’actuació consistirà en el 
sanejament de tot el terra del temple. El rector de la Parròquia de Sant Josep, Javier 

Marquínez, explica que “aquestes obres estaven previstes des de fa gairebé quatre anys”.

Sant Fost ja té la còpia 
del retaule de Cabanyes

SANT FOST4Diumenge passat
els santfostencs van poder veu-
re com havia quedat la repro-
ducció a mida real del retaule gò-
tic de Sant Cebrià de Cabanyes,
del segle XV, que romandrà a
Sant Fost. L’original es troba al
Museu Nacional d’Art de Cata-
lunya (MNAC).

L’any 2013, el MNAC va des-
cobrir el retaule gòtic, que tant el
museu com el municipi pensaven
que estava perdut des del 1884,
quan va ser adquirit per l’indus-
trial barceloní Matías Munta-
das a la parròquia de Sant Fost.
A mitjans dels anys 50, però, l’o-
bra va ingressar al MNAC com a
peça de procedència desconegu-

da, i la van guardar a la reserva,
fins que fa dos anys va ser iden-
tificada per l’historiador Jaume
Barrachina. El retaule, d’estil gò-
tic, data de finals del segle XV i re-
presenta els fets més importants
de la vida del bisbe màrtir Sant
Cebrià, titular de l’església de
Cabanyes. A la part inferior hi
apareixen les figures de Sant
Miquel, Sant Sebastià, el Crist de
la Pietat, Sant Antoni i una ver-
ge màrtir no identificada.

La reproducció ha estat su-
fragada totalment pel Centre
d’Estudis Santfostencs Amics de
Cabanyes, que la va encomanar
a una empresa santfostenca es-
pecialitzada en restauració.

Les al·legacions contra la regularització urbanística del sector de Can Milans han estat desestimades. Foto: Google Maps
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Gairebé 300 infants i joves
participen en el Casal d’Estiu

OCI4Un total de 291 infants i
joves han participat enguany
en el Casal d’Estiu. Han estat
cinc setmanes plenes de jocs,
gimcanes, activitats de piscina
i excursions. 

Una de les activitats estrella
d’aquest Casal ha estat l’exhibi-
ció de falcons, on els petits han
vist i participat en l’art de la fal-
coneria i han pogut viure de
prop el vol pausat d’aquestes aus
de presa. Les sortides a diferents
llocs també han estat molt ben
acollides per tots els nens i ne-

nes del casal. Algunes d’aques-
tes sortides han estat a la plat-
ja, al Museu de la Música, a les
Coves del Toll, a la Fundació
Mona al Circ Ateneu de 9 Barris
i al Green Indor Park.

El grup de monitors, majo-
ritàriament del CIJ Esplaia’t, va-
lora “molt positivament el trans-
curs de tot el casal”, en el qual
tant monitors com nens han
gaudit d’uns dies d’oci molt en-
riquidors sense haver de la-
mentar cap tipus d’incident de
gravetat.

Aquest mes de juliol no hi hagut
Ple municipal a Montmeló. La
sessió, que s’havia de celebrar di-
marts, va ser suspesa a causa del
“període de vacances d’estiu i
perquè no es menyscabava la
gestió dels assumptes munici-
pals”, afirmen des de l’Ajunta-
ment.

Aquesta decisió no ha estat
ben rebuda per part del grup
d’ICV-EUiA, que quan se’n va
assabentar va enviar una carta a
l’alcalde, Antoni Guil, per de-
manar-li explicacions.  Segons
comenta el cap de l’oposició,
Jordi Manils, a aquesta publi-
cació, “l’alcalde ens ha respost
que no hi ha temes”, una expli-
cació que Manils reconeix que el
sorprèn, ja que considera que hi
ha qüestions importants per
tractar com  “l’autorització de la
Generalitat de crear el projecte
de Centre Obert o l’ampliació del

conveni de Policia amb l’ajun-
tament de Martorelles”.

Manils, a més, recorda que
fins ara mai s’havia anul·lat un
Ple i que si hi havia algun pro-
blema per celebrar-ho es podria
haver avançat uns dies. “Com
que fins al 29 de setembre no
torna a haver-hi Ple, l’oposició
estarà tres mesos sense poder fer

un control de la gestió munici-
pal” assegura Manils, que con-
sidera que “aquesta és una mala
manera de començar el mandat
i demostra la poca voluntat de
diàleg del govern municipal”.

Línia Vallès ha intentat po-
sar-se en contacte amb el regidor
d’ERC, Albert Monserrat, però
no ha estat possible.

Una imatge del darrer Ple extraordinari. Foto: Ajuntament de Montmeló

L’oposició s’indigna per 
la suspensió del Ple de juliol

Seguretat | L’Ajuntament dóna consells per a unes vacances segures
En el període de vacances és quan més incidents es produeixen i, per això, l’Ajuntament dóna una

sèrie de consells als ciutadans per poder gaudir d’unes vacances segures. Així doncs, s’aconsella, 
entre altres, que abans de sortir de viatge es recopili tota la informació necessària, tancar portes i 

finestres als hotels, desconfiar de la gent que distregui l’atenció i tenir cura de les bosses. 

Redacció
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Una de les activitats del Casal d’Estiu 2015. Foto: Ajuntament
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Santa Perpètua deixa el consorci
de la TDT Sabadell Sud

COMUNICACIÓ4L’Ajuntament
de Santa Perpètua se separarà
del consorci de la televisió digi-
tal terrestre TDT Sabadell Sud.
Aquest organisme es va crear el
2006 amb la intenció de cons-
tituir un canal de TDT públic en-
tre els ajuntaments de Cerdan-
yola, Castellbisbal, Montcada,
Ripollet, Rubí, Sant Cugat, Sant
Quirze i Santa Perpètua.

Segons l’alcaldessa, Isabel
Garcia, aquest consorci “mai
no ha estat activat i no ha pas-
sat dels estudis per esbrinar les
seves possibilitats”. Garcia afir-

ma que amb la promulgació de
la Llei LRSAL es prohibeix la
creació de consorcis i els ja exis-
tents s’havien d’adaptar en un
any, fet que no ha succeït amb
la TDT Sabadell Sud. Això, afe-
git a la pèrdua de capacitat eco-
nòmica dels consistoris, “fa in-
viable aquest consorci”, remar-
ca l’alcaldessa.

Des de l’Ajuntament asse-
guren que el consistori perpe-
tuenc va pagar 4.230 euros al
consorci per encarregar i sufra-
gar els estudis acordats en l’or-
ganisme. 

Santa Perpètua destinarà un
milió d’euros per fer front a les
necessitats de la ciutadania de-
rivades de la situació de crisi
econòmica que inclou accions de
caràcter social i ocupacional. 

El nou pla d’actuacions  pre-
veu destinar 200.000 euros per
a accions socials i 850.000 eu-
ros per a invertir en cinc accions
a desenvolupar mitjançant un
pla d’ocupació que permetrà
inicialment la contractació de
quinze persones aturades que no
estiguin cobrant la prestació
d’atur. El nou pla ha estat apro-
vat amb els vots a favor d’ICV,
PSC, ERC i C’s i les abstencions
de la CUP i PCCA.

Pel que fa a les accions so-
cials, el pla inclou partides per a
diferents programes com els de
teleassistència i el SAD, el d’ali-
ments per a persones sense re-
cursos, el d’ajuda i suport en si-

tuacions d’emergència o difi-
cultat habitacional i el d’ajuda
per al manteniment dels sub-
ministraments bàsics de la llar.

El regidor de PCCA, Francesc
Rodríguez, discuteix l’augment
d’algunes partides perquè con-
sidera que ja estan dotades su-
ficientment i titlla la nova me-
sura de “propaganda electoral,
la més innecessària que he vist
en tots els anys de regidor”. El
representant de la CUP, Salva-
dor Alemany, demana que s’ex-

plorin altres vies d’autoocupació
i no només plans d’ocupació i el
portaveu d’ERC, Pol Altayó,
considera que es podien haver
fet tres modificacions de crèdit
diferents “una per les socials, al-
tra per ocupació i una de rea-
justaments de partides de gestió
pressupostària”. 

L’alcaldessa, Isabel Garcia,
per la seva banda, recorda als
regidors que “aquest pla de res-
cat social és la continuïtat de
l’anterior”.

Una imatge del Ple de l’Ajuntament de Santa Perpètua. Foto: Ajuntament SPM

L’Ajuntament destinarà un 
milió d’euros a accions socials

Salut | El CAP de la Florida torna a tancar a l’agost
Un any més, les restriccions pressupostàries obliguen el CAP de la Florida a haver de deixar de

prestar els seus serveis entre l’1 i el 31 d’agost. L’assistència mèdica, per tant, es farà únicament
al CAP Santa Perpètua, situat a l’avinguda de Jacint Verdaguer. L’horari d’atenció serà de dilluns

a divendres de 8 del matí a nou del vespre i els dissabtes de nou del matí a cinc de la tarda.

Redacció
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Petit  terratrèmol de 2,6 
graus en l’escala de Richter

VILAMAJOR4L’Institut Carto-
gràfic i Geològic de Catalunya va
detectar, dilluns passat a la ma-
tinada, un terratrèmol de 2,6
graus en l’escala de Richter a la
comarca. 

Segons l’Institut Cartogràfic
l’epicentre del sisme es va situar
entre els municipis de Sant Pere
i Sant Antoni de Vilamajor a una
profunditat d’aproximadament
un quilòmetre.

Cap a tres quarts de dues de

la matinada alguns veïns van
percebre el sisme i els serveis d’e-
mergències van rebre tres tru-
cades d’avís. Però tot i la por que
van patir alguns ciutadans, el sis-
me no ha causat danys.

Segons van comunicar des de
l’Institut Cartogràfic i Geològic de
Catalunya, el sisme pràctica-
ment no es va percebre a altres
municipis pròxims a Sant Pere i
Sant Antoni de Vilamajor, com
Cardedeu i Cànoves.

Sant Esteve busca un nou pou
d’aigua potable al municipi

SANT ESTEVE4L’ajuntament de
Sant Esteve de Palautordera està
fent prospeccions per tal de
construir un nou pou municipal.

D’aquesta manera es garan-
tiria l’abastament d’aigua al mu-
nicipi durant tot l’any. Actual-
ment, el Consistori ha demanat
als veïns que redueixin el consum
d’aigua perquè, a causa de la se-
quera, el municipi es troba en
una situació força crítica per po-

der  continuar garantint el sub-
ministrament d’aigua potable.

Fins ara, s’han realitzat dues
prospeccions d’aigua prop del riu
Tordera, i està previst de fer-ne
una tercera durant les pròximes
setmanes. La maquinària que re-
alitza les prospeccions busca ai-
gua a uns 15 metres sota terra, i
no només hi ha de trobar la
quantitat d’aigua suficient, sinó
també el cabal. 

La primatòloga, etnòloga i an-
tropòloga britànica Jane Goodall
ha signat un document de su-
port al Museu Europeu del Bosc
que s’està desenvolupant a Sant
Celoni, acompanyada de l’al-
calde Francesc Deulofeu i el
científic Martí Boada. Segons ha
afirmat la mateixa Goodall, s’ha
volgut comprometre amb el pro-
jecte “per la repercussió que
tindrà sobre el territori i pel
prestigi de les persones que
l’impulsen”, com és el cas de Bo-
ada, amb el qual manté una
gran amistat.

L’alcalde de Sant Celoni,
Francesc Deulofeu, assegura
que “el suport del prestigi rotund
de Jane Goodall al Museu Eu-
ropeu del Bosc és d’un valor
incalculable” i afegeix que “això
ens esperona a seguir treba-
llant per aconseguir fer-lo rea-
litat i, així, situar  Sant Celoni in-

ternacionalment des d’un àmbit
responsable, sostenible i modern
com ha de ser el de la natura”.

La trobada que han mantin-
gut els membres de l’Institut
Jane Goodall i l’Ajuntament  ha
permès iniciar altres línies de
col·laboració, com una cam-
panya que vincula el reciclatge
dels dispositius mòbils amb la
guerra i la desforestació, treba-
llant amb les escoles o una in-
vestigació sobre el suro.

El Museu Europeu del Bosc
es formula com una institució de
referència europea en la divul-
gació del coneixement integral
dels boscos i les seves funcions.
A més, es concep com una ins-
titució pionera per fomentar la
investigació i l’intercanvi d’ide-
es en relació als sistemes fores-
tals i als seus valors associats
vinculats als serveis ambien-
tals, així com, la resta de for-
mulacions de la bioecologia.

Un moment de la signatura del document. Foto: Ajuntament de Sant Celoni

Jane Goodall dóna suport al
Museu del Bosc de Sant Celoni

Vilanova | El ‘sueldazo’ de la ONCE deixa 240.000 euros al municipi
L’Organització Nacional de Cecs (ONCE) ha repartit a Vilanova un sou de 2.000 euros al mes 

durant deu anys, un total de 240.000 euros, en el sorteig de El Sueldazo del cap de setmana del
diumenge 26 de juliol. Vilanova pertany administrativament a l’agència de l’ONCE a Granollers,

que presta serveis a 546 afiliats i té 194 agents venedors dels productes de l’organització.
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AGENDA SETMANAL
DEMÀ 1 D’AGOST
21:00 Música en directe amb Jordi i Xavi Jazz Duo.

Emmarcat dins el cicle Les nits del carreró d’El
Mirallet, els integrants de Jordi i Xavi Jazz Duo
interpretaran les peces de jazz més espec-
taculars. / Restaurant El Mirallet.

DIMECRES 12 D’AGOST
18:30 Concurs de curts cinematogràfics a la

fresca. Durant la tarda es projectaran diferents
curts cinematogràfics d’una gran varietat de
temàtiques que competiran per ser el guan-
yador. / Mercat Vell.

DIJOUS 13 D’AGOST
23:00 Escuma golfa amb DJ Joel Karvel. La co-

lla dels Morats organitza una vetllada de bau-
xa en la qual els assistents podran gaudir d’u-
na refrescant festa de l’escuma acompanya-
da de bona música. / Plaça Pau Casals.

DIVENDRES 4 DE SETEMBRE
10:00 Inauguració curs escolar. Acte  d'inaugu-

ració del curs escolar 2015-2016 adreçat a tots
els professionals de l’ensenyament a Parets.
L’acte està organitzat pel servei d’Educació de
l’Ajuntament de Parets. / Teatre Can Rajoler i
Sala Bassart de la Cooperativa.

DIVENDRES 11 DE SETEMBRE
22:00Nit de Ghouls. Trobada d’aficionats als jocs

de rol per poder jugar a diferents jocs de tau-
la, als quals la gent no ha jugat encara i així
endinsar-se en el meravellós món del rol. / Ca-
sal de joves Cal Jardiner.

DISSABTE 8 D’AGOST
22:00Cinema a la fresca. Durant aquesta nova ses-

sió de cinema es projectarà la pel·lícula Juno,
guanyadora d’un Oscar al millor guió original.
/ Parc Popular.

FINS AL 10 DE SETEMBRE
9:00 Casal d’Estiu Multiesportiu. El Consell Mu-

nicipal de l'Esport Escolar i el Lleure organitza,
a través de les Escoles d'Iniciació Esportiva,
aquest Casal Multiesportiu. Entre les activi-
tats programades, es faran excursions i sor-
tides a la piscina. Preu: 20 euros. 

AVUI 31 DE JULIOL
20:45 Les Franqueses 1r Torneig de Futbol Blau

Llerona. Es faran dos partits un per compe-
tir per la tercera i la quarta plaça i la gran fi-
nal que determinarà el guanyador del torneig.
/Camp de Futbol de Llerona.

GRANOLLERS LA LLAGOSTA COMARCAPARETSMOLLET

Durant tot el mes de juliol la biblioteca
acull aquesta exposició fotogràfica
que explica el passat del municipi a tra-
vés dels anys. Les fotografies han es-
tat cedides per José Luis Mediavilla. /
Biblioteca Municipal.

Història de la Llagosta
Fins al 31 de juliol a les 15:30

Dins de la Festa Major de Mollet, la co-
lla dels Torrats organitza un torneig de
padel que acabarà amb una refrescant
capbussada a la piscina. Les inscripcions
s’han de fer al Mercat Vell. / Club Ten-
nis Mollet El Calderí.

Festa Major:
Torneig de padel Torrat
Dm. 11 d’agost a les 10:00

Com ja és habitual a la ciutat, els bro-
canters visiten el centre de la ciutat per
oferir diferents productes. En aquesta
mostra els assistents podran observar
i comprar tot tipus d’objectes antics a
preus molt assequibles.  / Plaça de la Por-
xada.

Fira de brocanters
Ds. 8 d’agost a les 9:00

MARTORELLES. Projecció de la co-
mèdia dramàtica La Família Bélier, en
la qual tots els seus membres són sord-
muts, excepte la filla Paula, que fa d’in-
tèrpret dels seus familiars. / Plaça
El·líptica.

Cinema a la fresca
Avui 31 de juliol a les 22:00

El ‘Purito’ Rodríguez tanca
el Tour amb dues victòries

PARETS4El Purito arribava al
Tour amb moltes ganes i en un
bon estat de forma després de
guanyar la Volta Ciclista al País
Basc i dels bons resultats a clàs-
siques com la Lieja-Bastonya-
Lieja o la Fletxa Valona.

El paretà de 36 anys, líder del
Team Katusha a la ronda france-
sa, va acabar l’edició 102 del Tour
amb dues victòries d’etapa, a
Huy i a Plateau de Beille, un dels

cims pirenaics més importants del
recorregut. A més, durant moltes
etapes va liderar la classificació de
la muntanya.

El passat 21 de juliol, Rodrí-
guez va anunciar la renovació
amb l’equip rus per una tempo-
rada més, de manera que serà el
cap de files en la pròxima cursa
per etapes: la Volta Ciclista a Es-
panya que es disputarà del 22 d’a-
gost al 13 de setembre.

Dues medalles als paralímpics
europeus per a Fernández

MONTMELÓ4El montmeloní
Pedro Fernández Zambrano ha
tornat dels Primers Jocs Para-
límpics Europeus per a Joves
que s’han disputat a Varazdin,
Cròacia, amb dues medalles.

Fernández és l’actual campió
d’Espanya d’atletisme de 800 i
1.500 metres llisos, i ha acon-
seguit aquests dos metalls en les
seves proves preferides.

El vallesà va aconseguir l’or
a la prova dels 800 metres,

amb una marca personal de
dos minuts i sis segons. El podi
el van completar el canari Álvaro
Pérez i el també català Arnau
Tomàs.

L’altra medalla que va acon-
seguir el montmeloní va arribar
en la prova dels 1.500 metres,
en la qual Fernández no va po-
der superar el búlgar Hristian
Stoyanov, però va creuar la
meta en una meritòria segona
posició.

Després de la bona temporada
2014-2015, amb la tercera posició
a Asobal, el subcampionat de
Copa i els resultats de la Copa
EHF, el BM Granollers ja pensa
en el curs que ve.

Abans-d’ahir es va fer la pre-
sentació del primer equip masculí.
Les novetats del sènior són el
porter brasiler César BombomAl-
meida, que va firmar per una
temporada procedent del Gua-
dalajara, el pivot basc Gonzalo Po-
rras, que arriba del Benidorm, i la
tornada a casa del granollerí Ál-
varo Ferrer, central de 33 anys.
Aquests fitxatges i les renova-
cions serviran per cobrir les bai-
xes de Dimitrije Pejanovic, Álva-
ro Ruiz, Nicklas Grundsten, Jau-
me Puig i Pol Capdevila.

PRETEMPORADA DISSENYADA
Amb l’equip ja tancat, Carles Vi-
ver ja pot començar a treballar

amb els seus homes tots els as-
pectes tàctics de cara a la nova
temporada.

El primer test de pretempo-
rada dels vallesans serà la semi-
final de la Supercopa de Cata-
lunya, que es disputarà el dissabte
15 d’agost contra l’Handbol Bor-
dils. El següent compromís serà
un amistós contra la selecció del

Japó, el dia 19 al Palau d’Es-
ports. Uns dies després, durant el
cap de setmana del 22 i el 23, el
Fraikin disputarà el Tropheé Mor-
bi’hand a Nantes. El 26è Torneig
Ciutat de Granollers serà una de
les darreres cites abans de la pri-
mera competició oficial de la tem-
porada, la Supercopa d’Espanya,
el 2 de setembre contra el Barça.

El nou Fraikin Granollers
comença la pretemporada

La Llagosta | Obre la inscripció per a les Escoles d’Iniciació Esportiva
Des de principis d’aquesta setmana ja està oberta la inscripció per a la pròxima temporada de les
Escoles d’Iniciació Esportiva, que organitzen el Consell Municipal de l’Esport Escolar i el Lleure i

l’Ajuntament. Aquests cursos estan pensats per a nens d’entre 4 i 7 anys, i també hi ha esports
adaptats. Les activitats es faran al CEM El Turó o bé al Poliesportiu Antonio García Robledo.

Redacció
GRANOLLERS

Álvaro Ferrer torna a l’equip on es va formar. Foto: BMG
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